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„Односи Србије и САД су далеко бољи него раније“ истиче престолонаследник
Александар Карађорђевић. У разговору за Глас Америке, принц Александар се осврнуо
на своју посету Сједињеним Државама и српско-америчке односе.

  

Престолонаследник Александар: Уверен сам да ће Србија за неколико година постати
чланица ЕУ, али и остати пријатељ САД. Вашингтон је једна од великих светских
престоница и долазак овде ме увек подстиче да се залажем што више могу на
учвршћивању пријатељства САД и Србије. Принцеза Катарина и ја смо дошли на
молитвени доручак, који је јединствен скуп, пошто ту можете да се сретнете са многим
страним званичницима, америчким конгресменима и представницима администрације.
Такође сам овде ради разговора са експертима истраживачких институција и да бих
одговорио на њихова питања.

  

Глас Америке: Одржали сте два излагања – у Центру Вудро Вилсон и Америчком
институту за мир. Какве сте поруке упитили?

  

Престолонаследник Александар: Главна тема је улазак Србије у Европску унију. То је
логичан курс не само за Србију, већ и за све суседне земље и земље Западног Балкана.
Мислим да ће то допринети отварању великог броја нових радних места и створити
безбедносну атмосферу за мир и бољу будућност. Настојао сам да образложим зашто
желимо да се придружимо Европској унији. У том циљу смо већ потписали низ споразума
и увели нове законе. Уверен сма да ће наша земља за неколико година сигурно постати
чланица уније, али и остати пријатељ САД.

  

Глас Америке: Говорећи о том пријатељству, како бисте оценили садашње односе
Србије и САД?

  

Престолонаследник Александар: Мислим да су ти односи далеко бољи него раније.
Ова администрација је далеко комуникативнија и у том светлу имали сте и веома
успешну прошлогодишњу посету потпредседника Џозефа Бајдена Београду. Када сам
био у Вашингону прошле године у пролеће, провео сам неко време са потпредседником
Бајденом и он ми је тада рекао да је задовољан односима Вашингтона и Београда. То је
веома важно и желео бих да се и даље наставе такви односи и посете. Сједињене
Државе такодје могу да помогну у ублажавању и отклањању бројних проблема на
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југоистоку Европе. Важно је комуницирати у решавању бројних деликатних питања.

  

Глас Америке: Шта очекујете од даљег развоја економских односа Србије и САД?

  

Престолонаследник Александар: Сједињене Државе су велики инвеститор у Србији, а
један од главних инвеститора је компанија „Ју-Ес стил“, која је купила смедеревску
железару. Успех те компаније осцилира углавном због глобалне рецесије. У области
економских односа може се далеко више учинити. Ми у Србији морамо агресивније да
промовишемо и излажемо наше производе у САД. Ту владини економски стручњаци и
српски пословни лидери могу да буду од помоћи поготово ако се концентришу на јаке
економске области у САД, ако успоставе контакте и одржавају везе са америчким
бизнисменима и доводе их у Београд. Када амерички пословни људи додју у Србију
моћиће да уоче све предности које пружамо инвеститорима, што би могло да буде од
обостране користи. Такодје би требало да отварамо нова представништва у
иностранству, укључујући Америку. Потребно је обезбедити особље које ће та
представништва водити стручно и верујем да би у том погледу влада у сарадњи са
приватним сектором могла да помогне.

  

(VOA)
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